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PROTOKÓŁ NR XV.2019 

z przebiegu XV sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 10 grudnia 2019 r. 

 

XV sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Sulechowie. 

W obradach sesji uczestniczyło 17 radnych (nieobecni usprawiedliwieni: 

Adam Jaskulski, Tadeusz Cygański) Lista obecności radnych stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu nr XV.2019 . 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1210 otworzył XV sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 

wszystkich zgromadzonych.  

 

Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 

oraz niezbędne materiały i projekty uchwał w ustawowych terminach. Zarząd 

przedstawiła autopoprawki do zmian w budżecie, Strategii powiatu I utworzenia 

Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Klenicy, Placówki 

Opiekuńczo-Wychowawczej Nr 1 w Klenicy, Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej Nr 2 w Klenicy oraz nadania statutów tworzonym jednostkom. 

Porządek obrad o poniższej treści Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XV Sesji Rady Powiatu. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wręczenie Panu Posłowi Jerzemu Maternie honorowego wyróżnienia 

„Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego”. 

4. Przyjęcie Protokołu nr  XIV.2019   

5. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast i 

Gmin. 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych oraz informacja o 

udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski. 

10. Roczne sprawozdanie z działań podjętych na terenie Powiatu 

Zielonogórskiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 

Nadzór Wodny. 

11. Raport z działań powiatu w sprawie przebiegi i zwalczania ASF. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) nadania honorowego wyróżnienia Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego 

Olga Tokarczuk, (druk 108); 

2) utworzenia Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w 

Klenicy, Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Nr 1 w Klenicy, Placówki 

Opiekuńczo-Wychowawczej Nr 2 w Klenicy oraz nadania statutów tworzonym 

jednostkom, (druk 109); 

3) zmiany uchwały nr V.28.2019 Rady Powiatu Zielonogórskiego z dnia 12 

marca 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na cesję wierzytelności, (druk 110); 

4) zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok, (druk 112); 

5) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-2022”, 

(druk 111); 

13. Odpowiedzi na wolne wnioski. 

14. Zamknięcie XV Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad 3. 

 W docenieniu zasług Rada nadała honorowe wyróżnienie, „Zasłużony dla 

Powiatu Zielonogórskiego” Posłowi Jerzemu Maternie. Przewodniczący Rady 

i Starosta Zielonogórski uroczyście wręczyli odznakę i dyplom. 

 Poseł Jerzy Materna podziękował za wyróżnienie, dodając, iż jest zachęta 

do dalszych działań. Całe życie związany jest z powiatem zielonogórskim 

i Gminą Babimost. Obiecał nowe inwestycje m.in. most w Pomorsku. 

Poinformował o działaniach na terenie ościennych powiatów: żarskim 

i żagańskim. Wystąpi o koncesję na poszukiwania miedzi. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Protokół jest dostępny na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 

a papierowej wersji wyłożony przed sesją. Przypomniał również o możliwości 

wniesienia  uwag do projektu protokołu do biura rady przed dniem sesji.  

Protokół XIV.2019 poddany pod głosowanie Rada przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad 5. 

 

Starosta przedstawił informację uzupełniającą z działań Zarządu 

w okresie międzysesyjnym.  

Wicestarosta przekazał podziękowania Gminie Kargowa za dotację do 

Poradni K w Kargowej, otwarcie nastąpi 18 grudnia 2019 r. 

 

Ad 6. 

Przewodniczący Rady od 30 października pełnił dyżury w biurze Rady, 

uczestniczył w posiedzeniach zarządu. Spotykał się również z samorządowcami 

z naszego powiatu, Był z wizytami w powiatowych placówkach oświatowych, 

w tym LO w sprawie zabezpieczenia klatek schodowych Spotkał się dyrektor 

szpitala w sprawie działalności i funkcjonowania szpitala, również spotkał się 

z dyrekcją szpitala i radnymi miejskim Gminy Sulechów w szpitalu. 
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Podziękowaliśmy za udzielone wsparcie finansowe. z Wiceburmistrzem 

Sulechowa, Danutą Jurzak w sprawie współpracy gminy i powiatu. 

Wziąłem udział uroczystościach powiatowych, m. in. Olimpiada przedszkoli 

specjalnych SOSW w Sulechowie 

Do biura Rady wpłynęła rezygnacja Mirosława Andrasiaka z członkostwa 

w Radzie Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie 

Opieki Zdrowotnej w Sulechowie z dniem 30 listopada 2019 r. Na wakujące 

miejsce można zgłaszać kandydatury. 

  

Ad 7. 

 Izabella Staszak, Wójt Gminy Trzebiechów poprosiła o pomoc 

i interwencję u Powiatowego Lekarza Weterynarii w sprawie pracy 

mieszkańców przy przeszukiwaniu tereny w ramach walki z ASF. Proszono o 

odpłatną pomoc, a teraz jest problem z wypłatą wynagrodzeń ludziom. 

Ryszard Górnicki stwierdził, że sprawą powinien zając się Powiatowy Zespół 

Zarzadzania Kryzysowego, to jego kompetencja. 

 Edwin Łazicki zwrócił uwagę, że należy wywiązywać z zobowiązań. 

Ludzie stracą zaufanie i w potrzebie nie pomogą następnym razem. 

Zygmunt Ostrowski poinformował, że w kwietniu 2019 r. powstał plan 

zwalczania ASF, niestety nastąpiła pomyłka w podziale kompetencji. 

 

Ad 8 

 W bieżącym okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja 

i zapytanie.  

  

Ad 9.  

Ireneusz Plechan spytał o płatności w starostwie po likwidacji kasy. 

Ryszard Górnicki ponownie poruszył sprawę stanu parkingu przy 

urzędzie pracy w Sulechowie. 

Roman Bajor zapytał o termin napraw na ulicy Piaskowej w Sulechowie, 

zwrócił też uwagę na zbyt małą częstotliwość sprzątania ulic, co powoduje 

zatykanie studzienek. 

Gabriela Maciejewska podziękowała na remont drogi Czarna-Droszków. 

Alicja Szułcik zapytała o drogę do Karszyna. 

Aleksandra Szubert zwróciła uwagę na stan drogi Siadcza-Karszyn.  

 

Ad 10. 

Roczne sprawozdanie z działań podjętych na terenie Powiatu Zielonogórskiego 

przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny zostało 

przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad 11. 

Damian Wolski oznajmił, iż dziwne wydaje się rozmieszczenie padłych 

dzików. Znaleziono je tylko po kolizjach drogowych 

Alicja Szułcik poinformowała, ż duże zaniepokojenie jest wśród hodowców, 

a w powiecie są duże gospodarstwa. 
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Krzysztof Romankiewicz zwrócił uwagę na zachód Polski. Jest problem 

z lekarzami weterynarii, a to w ich kompetencjach leży walka, badania 

padłych zwierząt. Te badania trwają długo, do dziś nie wiadomo czy 

zwierzęta padłe na terenie powiatu były zarażone. Będę trwały rozmowy na 

różnych szczeblach. 

Ryszard Górnicki pochwalił chęć dyskusji, która jest lepsza od 

korespondencyjnej wymiany uwagi i pomysłów. 

Raport z działań powiatu w sprawie przebiegi i zwalczania ASF przyjęty bez 

uwag. 

 

Ad 12. 

Radni zapoznali się ze wszystkimi projektami i autopoprawkami. 

1. Ryszard Górnicki stwierdził, że pisarka związana jest z Dolnym Śląskiem. 

Gmina Sulechów zwracała się już do pisarki o zgodę na nadanie Jej imieniem 

biblioteki oraz nadania honorowego obywatelstwa Gminy Sulechów, niestety 

Olga Tokarczuk odmówiła. Nie należy robić niczego na siłę, odczekać ten 

gorący czas. 

Roman Bajor powiedział, iż chciałby zweryfikować informację o odmowie 

przyjęcia wyróżnień przez Olgę Tokarczuk. Poza tym odniósł się do zbyt 

lakonicznego uzasadnienia projektu uchwały i przesunąć w czasie uchwalę. 

Alicja Szułcik oznajmiła, że jest to dla wielu kontrowersyjna osoba 

i zaproponowała odesłanie projektu uchwały do komisji. 

Edwin Łazicki zwrócił uwagę, że jest 5. literacka nagroda Nobla. Rozważyć 

czy nie przesunąć uchwały, by opadł kurz emocjonalny. 

Ireneusz Plechan stwierdził, że kapituła wyróżnień rozważyła wniosek 

i przedstawiła radzie projekt. Dla powiatu to zaszczyt, że stąd pochodzi 

noblistka. 

Mirosław Andrasiak w imieniu klubu radnych poprosił o przerwę. 

(przerwa) 

Aleksandra Szubert oznajmiła, iż należy podjąć uchwałę, laudację można 

poprawić. Wyraziła dumę, że noblistka stąd pochodzi. Nagroda jest 

zaszczytna, a dziś dzień szczególny, to właśnie dziś jest gala i uroczyste 

wręczenie nagród. 

Roman Bajor powiedział, że krytyka dotyczy jedynie uzasadnienia i wycofuje 

wniosek o przesunięcie terminu głosowania. 

Uchwała Nr XV.109.2019 w sprawie nadania honorowego wyróżnienia 

Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego Pani Oldze Tokarczuk została 

podjęta jednogłośnie 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian  X  
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4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard nieobecny 

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard   X 

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty nieobecny 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja  X  

16)  SZYJKA Edward   X 

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera   X 

 

2) Aleksandra Szubert pogratulowała zarządowi powiatu i Dyrektor PCPRza 

udane utrzymanie placówki w Klenicy, a utworzenie domów dziecka jest 

bardzo udanym rozwiązaniem 

Dariusz Wróblewski dołączył do gratulacji, dobro dzieci najważniejsze. 

Krzysztof Romankiewicz poinformował, iż 17 grudnia odbędą się 

negocjacje z przedstawicielami zgromadzenia sióstr. 

Uchwałę Nr XV.110.2019 w sprawie utworzenia Centrum Obsługi 

Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Klenicy, Placówki 

Opiekuńczo-Wychowawczej Nr 1 w Klenicy, Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej Nr 2 w Klenicy oraz nadania statutów tworzonym 

jednostkom Rada podjęła jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian  X  

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard nieobecny 
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5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty nieobecny 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera    

 

  

3) Uchwała Nr XV.111.2019 w sprawie zmiany uchwały nr V.28.2019 Rady 

Powiatu Zielonogórskiego z dnia 12 marca 2019 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na cesję wierzytelności  została podjęta jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard nieobecny 

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty nieobecny 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   
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11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

  

4) Skarbnik omówiła zmiany finansowe w bieżącym budżecie. 

Uchwałę XV.112.2019 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 

rok Radni podjęli jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard nieobecny 

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty nieobecny 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   
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17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   

19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

 

5) Ireneusz Plechan czy nie byłaby bardziej korzystna forma leasingu, 

zamiast zakupu nowego samochodu. 

Ewa Seremak poinformowała, że w bieżącym roku koszt naprawa Forda, 

który ma ponad 10 lat i prawie 650 tys. km przebiegu wyniósł ok.15 tys. 

zł., a starostwo to dwa urzędy w dwóch miastach. 

Dariusz Wróblewski zauważył, iż leasing to koszt bieżący. 

Edyta Dwojak oznajmiła, że są to zawiłości prawne, a o formie nabycia 

samochodu zdecyduje zarząd powiatu. 

Uchwałę Nr XV.113.2019 w sprawie zmiany w „Strategii Rozwoju 

Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014-2022” Rada podjęła jednogłośnie. 

 

Lp. nazwisko i imiona ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ 

SIĘ 

1)  ANDRASIAK Mirosław X   

2)  BAJOR Roman Piotr X   

3)  CYGAN Marian X   

4)  CYGAŃSKI Tadeusz Ryszard nieobecny 

5)  GĘBICKI Jacek X   

6)  GÓRNICKI Ryszard X   

7)  HOŁOŁUB Czesław X   

8)  JASKULSKI Adam Konstanty nieobecny 

9)  LOCH Leokadia Maria X   

10)  ŁAZICKI Edwin X   

11)  MACIEJEWSKA Gabriela Maria X   

12)  PLECHAN Ireneusz Henryk X   

13)  PYRTKO  Danuta X   

14)  SZUBERT Aleksandra Sylwia X   

15)  SZUŁCIK Alicja X   

16)  SZYJKA Edward X   

17)  WOLSKI Damian Mariusz X   

18)  WRÓBLEWSKI Dariusz Jerzy X   
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19)  ZAWADA Beata Kazimiera X   

 

  

Ad 12. 

Ewa Seremak poinformowała, iż powiat i miasto Zielona Góra są 

ostatnimi samorządami w okolicy, gdzie funkcjonuje płatność gotówką. 

Starostwo obecnie dysponuje 11 terminalami, liczba zostanie jeszcze 

zwiększona. Płatność kartą w miejscu załatwiania sprawy, a także możliwość 

dokonania wpłaty na rachunek bankowy urzędu. 

Ireneusz Plechan stwierdził, że nie jest to ułatwienie dla mieszkańców, a 

poza tym są to koszty i kto je poniesie powiat czy interesant. 

Ryszard Górnicki poparł pomysł bezgotówkowych płatności, to XXI 

wiek. 

Ewa Seremak dodała, iż powiat ma podpisaną umowę z Fundacją „Polska 

Bezgotówkowa” i do końca 2021 roku fundacja pokrywa koszt terminali i 

operacji. 

Mirosław Andrasiak odnosząc się do stanu parkingu przy urzędzie pracy 

przypomniał, że to teren wspólnoty mieszkaniowej, nie mniej jednak zostaną 

poczynione stara, by dokonać napraw i poprać stan nawierzchni. Będą 

prowadzone rozmowy z władzami wspólnoty. Odpowiadając radnemu 

Romanowi Bajorowi obiecała prace na początku przyszłego roku, w sprawie 

Karszyna przyznał się, że nie zna sprawy, ale zapozna się. Radna Aleksandra 

Szubert otrzymała obietnicę, ż zostanie dokonana wizja lokalna i zostaną 

załatane dziury. 

Tadeusz Pająk, Wicestarosta poruszył sprawę rozmowy kuluarowej z 

radnym Ryszardem Górnickim i złożył obietnicę działań wspólnych. 

Edwin Łazicki poprosiła przewodniczących komisji, by przed każdą sesją 

odbyły się posiedzenia komisji, na nich można przedyskutować wszystkie 

problemy i spraw, wówczas sesja sprawniej przebiega. 

Krzysztof Romankiewicz przedstawił sytuację bieżącą w sprawie dziwnie 

zachowującego się dzika w gminie Trzebiechów, który przemieścił się do 

Gminy Sulechów.  

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XV Sesji Rady Powiatu 

Zielonogórskiego o godz. 1425. 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący 

              Rady Powiatu Zielonogórskiego 

         Jolanta Drygas     

                  Edwin Łazicki 


